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ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

 

Θέμα: «Σε απόγνωση οι παραγωγοί του νομού Ημαθίας - Ανάγκη για 

άμεση ανταπόκριση του ΕΛΓΑ» 

Σε απόγνωση βρίσκονται οι παραγωγοί του νομού Ημαθίας λόγω των 

καταστροφικών  ζημιών που προκλήθηκαν στις καλλιέργειές τους από τους 

παγετούς στις 24-26 Μαρτίου και 8-10 Απριλίου, καταστροφή που 

ολοκληρώθηκε από τη χαλαζόπτωση της 19ης Απριλίου.  

Οι παραγωγοί βρίσκονται σε απόγνωση όχι μόνο λόγω της ολοκληρωτικής 

καταστροφής αλλά και γιατί θα πρέπει να συνεχίσουν τις καλλιεργητικές 

φροντίδες, καθώς πρόκειται για δενδρώδεις καλλιέργειες,  δηλαδή όλες τις 

απαραίτητες εργασίες στα χωράφια (ποτίσματα, ψεκασμοί κ.λ.π) χωρίς όμως 

να έχουν έσοδα από τη παραγωγή τους. 

Επιπλέον, το Δ.Σ του ΕΛΓΑ αποφάσισε και ορθώς προσαυξημένη κατά 20% 

αποζημίωση στα ΠΟΠ μήλα Ζαγοράς λόγω ολοκληρωτικής καταστροφής αλλά 

στη πρόβλεψη αυτή δεν συμπεριέλαβε τα ροδάκινα-νεκταρίνια ΠΟΠ Νάουσας 

και τα τραγανά κεράσια ΠΟΠ Ροδοχωρίου, τα οποία είναι επίσης ΠΟΠ 

προϊόντα, 100% εξαγώγιμα και με αυξημένο κόστος παραγωγής. 

Επειδή πρόκειται για ολοκληρωτική καταστροφή με παράλληλη όμως ανάγκη 

συνέχισης της καλλιεργητικής φροντίδας 

Επειδή η απόφαση του ΔΣ του ΕΛΓΑ  για τα ΠΟΠ μήλα Ζαγοράς θα όφειλε να 

συμπεριλάβει και τα εν λόγω ΠΟΠ προϊόντα   

Επειδή το μέγεθος της ζημίας είναι τέτοιας έκτασης που δεν μπορεί να 

καλυφθεί μόνο με προκαταβολές έναντι οριστικών εκτιμήσεων, πόσο μάλλον 

δε όταν αυτές καθυστερούν υπερβολικά 

Επειδή η έκταση της ζημίας στερεί τη δυνατότητα των παραγωγών να 

ανταποκριθούν στις ασφαλιστικές και φορολογικές υποχρεώσεις τους 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

6327

Ημερομ. Κατάθεσης:

27/4/2021



Επειδή, είναι αναγκαία η στήριξη παραγωγών και επιχειρήσεων του 

εξαγωγικού αυτού κλάδου 

Επειδή αναγκαία προϋπόθεση για τα παραπάνω είναι α) η ουσιαστική 

ενίσχυση των υπηρεσιών του ΕΛΓΑ με άμεση πρόσληψη προσωπικού  και β) 

να γίνουν άμεσα οι δηλώσεις ΟΣΔΕ ή να χρησιμοποιηθούν οι υπάρχουσες 

πάνω στα δεδομένα των οποίων θα γίνουν πληρωμές 

Ερωτάται ο αρμόδιος υπουργός 

1) Προβλέπεται η άμεση προκαταβολή έναντι οριστικών 

αποζημιώσεων; 

2) Για ποιο λόγο η ορθή απόφαση του ΕΛΓΑ για προσαυξημένη 

αποζημίωση στα ΠΟΠ μήλα Ζαγοράς δεν συμπεριέλαβε και τα ΠΟΠ 

προϊόντα Νάουσας και Ημαθίας; 

3) Εξετάζεται η αποζημίωση στο 100% της εκτίμησης χωρίς κόφτες 

λόγω του μεγέθους της ζημίας; 

4) Εξετάζεται το ενδεχόμενο να παγώσουν οι οφειλές σε ασφαλιστικά 

ταμεία και εφορία; 

5) Πως σχεδιάζει να στηρίξει τις οργανώσεις και επιχειρήσεις του 

κλάδου; 

6) Δεδομένου ότι το μέγεθος της ζημίας φαίνεται δύσκολα 

διαχειρίσιμο από τον ΕΛΓΑ, προβλέπεται η άμεση και ουσιαστική 

πρόσληψη γεωπόνων; 

  

 

Η ερωτώσα βουλευτής 

 

Καρασαρλίδου Ευφροσύνη (Φρόσω) 




